
Štadión FTA čaká posledných 6 mesiacov prác
Do konca výstavby Futbal Tatran Arény ostáva ešte presne pol roka. Rovnako sa blížia aj Majstrovstvá
Európy vo futbale do 21 rokov, ktoré bude spomedzi viacerých slovenských miest hostiť aj Prešov. Radnica
preto predstavuje nové posily vo vedení FTA, ako aj v tíme na prípravu mesta na majstrovstvá.Manažérom
prevádzky Futbal Tatran Arény sa stane bývalý futbalista a dlhoročný futbalový tréner Marek Fabuľa. Ten má
na konte 25-ročné skúsenosti vo futbale, ktoré sa začali práve v 1. FC Tatran. Od roku 2007 pôsobil aj ako
tréner, neskôr hlavný tréner viacerých mužstiev. Viedol napríklad Košice, Podbrezovú, Liptovský Mikuláš či
mongolský tím FC Deren, ktorý dostal na vrchol tabuľky. Fabuľa má okrem futbalových aj niekoľkoročné
manažérske a obchodné skúsenosti, ako aj viaceré tréningy efektívnej a krízovej komunikácie.Prípravy na
blížiace sa európske majstrovstvá vo futbale hráčov do 21 rokov bude pre mesto Prešov riadiť prednosta
Mestského úradu v Prešove Viliam Sopko.„Euro do 21 rokov, ktoré nás čaká už budúci rok, nie je len o
dostavbe futbalového štadióna. S organizovaním týchto majstrovstiev sa spája aj obrovské množstvo
povinností a úloh, ktoré musíme ako jedno z hosťujúcich miest zvládnuť. Neviem si na tomto poste
predstaviť lepšieho človeka ako Viliama Sopka, nakoľko od začiatku bol pri celom procese, absolvoval
všetky dôležité stretnutia ohľadom majstrovstiev, pozná procesy v samospráve a oblasť športu je mu
mimoriadne blízka“, uviedol primátor mesta Prešov, František Oľha.Samotná výstavba FTA má úspešne za
sebou fázu takzvanej hrubej stavby. Boli vykonané všetky búracie práce, terénne úpravy, prekládky
inžinierskych sietí, výstavba oporného múru, výstavba hlavnej budovy, tribún a energobloku. V týchto dňoch
sa realizujú najmä montáže zdravotechniky, vzduchotechniky, elektroinštalácie, realizujú sa potery podláh,
sadrokartónové priečky, omietky a osádzajú sa okná a presklené steny. Taktiež prebieha montáž oceľovej
konštrukcie zastrešenia hlavnej budovy a prípravy na zateplenie budovy. Začalo sa tiež s realizáciou
parkoviska na Čapajevovej ulici a s výstavbou vnútroareálových komunikácií. Štadión ešte čaká realizácia
drenážneho odvodnenia a rozvodov vykurovania, samotný výsev trávnika a montáž stožiarov LED
osvetlenia.Stavba využíva aj viaceré takzvané “zelené prvky”. Využívať sa bude nielen studňová, ale aj
dažďová voda z vodozádržných opatrení, ktorá bude slúžiť na polievanie trávnika či splachovanie toaliet.
Súčasťou technológií vykurovania budú elektrické tepelné čerpadlá a na osvetlenie plochy bude využitá
modernejšia a energeticky úspornejšia LED technológia s dlhšou životnosťou, ako to bolo v prípade starých
výbojkových svetiel.Jednou z najväčších výziev, v rámci posledných mesiacov výstavby FTA, bude určite
realizácia takzvaných „prevádzkových súborov“, čo znamená realizácia všetkých bezpečnostných,
požiarnych, poplachových, kamerových a dátových rozvodov, ozvučenia a osvetlenia štadióna, ako aj
realizácia systému kontroly vstupu.„Treba povedať, že sú to všetko položky, ktoré neboli súčasťou pôvodnej
verejnej súťaže, no na dokončenie štadióna sú nevyhnutné. Nie sú preto ani zahrnuté v súčasnej sume a mesto
na ne bude musieť vynaložiť vlastné zdroje. Osobne si myslím, že tí, ktorí ešte v predošlom volebnom období
nastavovali súťaž na štadión, mali všetky tieto prvky zahrnúť do pôvodného projektu, aby verejnosť vopred
vedela reálnu cenu celej stavby. Takto sa môže navonok zdať, že stavba sa predražuje, no tieto položky vždy
boli súčasťou podmienok UEFA na moderný štadión, bolo však veľmi nezodpovedné od predošlého vedenia
nezarátať ich do projektu hneď od začiatku,“ dodal primátor mesta Prešov František Oľha.Prevádzkové
súbory a bezpečnostné prvky navýšia výslednú sumu o viac ako 1 milión eur. Mesto by malo vedieť tieto
výdavky pokryť aj pomocou neprečerpaného úveru z minulého roka a z nového úveru vo výške 6 miliónov
eur, ktorý mestskí poslanci schválili na poslednom, júnovom mestskom zastupiteľstve.  


